
Különleges Korea  

 

Izsvák Adrienn, a Debreceni Egyetem Gyermeknevelési és Gyógypedagógiai Kar II. éves csecsemő- és 

kisgyermeknevelő hallgatójaként a 2022/23-as tanév tavaszi félévét Dél-Koreában töltötte a Chung-Ang 

University hallgatójaként.  

-A Debreceni Egyetemnek világszerte vannak partneregyetemei. Te miért éppen Ázsiát, azon belül Dél-

Koreát választottad? 

-Hosszú ideje érdekel a koreai kultúra, szabadon választható tárgyként fel is vettem a koreai nyelvet. Az 

órákon a koreai nyelv alapjait tanultak meg, majd önállóan folytattam a nyelvtanulást, pl. rendszeresen 

néztem koreai sorozatokat.  

-Hajdúböszörményben élsz a családoddal. Milyen volt egy kisváros után Dél-Korea fővárosában, 

Szöulban élni? 

-A 12 órás repülőút után hatalmas élmény volt belecsöppeni egy több milliós város életébe. A centrum 

körül csak felhőkarcolók voltak és emberek mindenhol. Ami nagyon meglepett, hogy nem voltak 

pékségek vagy az általam megszokott boltok. Szerencsére felkészülten érkeztem, és tudtam, hol tudok 

venni egy kis harapnivalót. A másik újdonság az volt, hogy Szöulban mindenhol kamerák vannak, ami 

kicsit váratlanul ért, de épp a kameráknak köszönhetően a közbiztonság nagyon jó.  

-A kint-tartózkodásod idején, februártól júniusig egyetemre jártál. Miben más a koreai egyetemisták 

élete?  

- A Chung-Ang University-t 1916-ban alapították, jelenleg az ország egyik legnagyobb egyeteme, több 

mint 25.000 hallgatóval. Az egyetemi campus egy állandóan nyüzsgő mini város egy domb tetején: 

üzletek, mozi, fodrászat, kávézók várják a diákokat. Ha valaki nincs jól, az egyetemi kórházban ellátják. 

A diákok szívesen viselik az egyetem logójával díszített pólókat, pulóvereket.  

A campuson 20 épületben folyik az oktatás, az egyik épületből a másikba mozgólépcsőn is el lehet jutni. 

A cseresznyevirágzás gyönyörű volt, a fák alatt piknikeztek, beszélgettek a diákok.  

A koreai diákok szomjaznak a tudásra, a 7 emeletes egyetemi könyvtár éjjel-nappal tele van, de az 

egyetemi parkban is mindig láttam diákokat olvasni, tanulni. Vizsgaidőszakban az is előfordul, hogy a 

könyvtárban alszanak, mert másnap reggel nem biztos, hogy kapnak helyet az olvasóteremben.  

A diákok rendkívül szorgalmasak, de sokszor magolnak. Ha megkapnak egy feladatot, például 

csoportmunkában egy prezentációt kell készíteniük és van rá három hónapjuk, azonnal elkezdenek rajta 

dolgozni, személyes és online megbeszéléseket tartanak. A szöveget gondosan megírják, az előadást 

gyakorolják.  

Koreában az egyetemen gyakori az ún. open exam is. Ez azt jelenti, hogy a vizsgán könyveket, órai 

jegyzeteket, Wikipédiát is lehet használni.  

Az osztályozási rendszer teljesen más, mint Magyarországon. A diákokat egymáshoz képest értékelik, 

így, ha mindenki 90% felett teljesít egy vizsgán, aki a legrosszabb eredményt éri el (pl. 92%-ot), az 

rosszabb jegyet kap. Nem csoda, hogy a szemeszter végét több napos bulizással ünneplik. Ismert 

előadókat hívnak, akik az ingyenes koncerteken igazi fesztiválhangulatot teremtenek.  

-Milyen óráid voltak? Milyenek az egyetemi órák Koreában?  



-Öt tantárgyam volt, például koreai nyelvóra, angol nyelvű társalgás. A Contemporary Korean Popular 

Culture (Mai koreai popkultúra) órát nagyon élveztem, mert a K-pop mellett a K-drámákról is szó volt. 

A K-beautyt a metrón is megfigyelhettem, mert a nők és a férfiak is szívesen és hosszasan sminkelik 

magukat utazás közben. A Comperative Education (Összehasonlító neveléstudomány) órán 35 koreai és 

három hong-kongi diák mellett én voltam az egyetlen európai. Ezen az órán a magyar iskolarendszert 

kellett bemutatnom, részletesebben az érettségi évét. A diáktársaimnak nagyon tetszett, amikor a 

szalagtűzőmről és a ballagásról mutattam képeket, mert náluk nincsenek ilyen alkalmak. Koreában a 

szóbeli és az írásbeli érettségi vizsgákat 5-6 tantárgyból egy napon tartják. Az érettségiző diákokra 

hatalmas nyomás nehezedik, ezért elfordul, hogy elájulnak a vizsgán vagy kórházba kerülnek.  

-Dél-Korea önmagában is nagyon izgalmas. Volt lehetőséged Ázsia más országaiba is eljutni? 

-Igen, a barátaimnak köszönhetően eljutottam Thaiföldre és Japánba is. Mindkettő érdekes, de Korea 

áll hozzám legközelebb.  

-A magyar konyha után hogy bírta a gyomrod a fűszeres ázsiai ételeket?  

-Bár a szálláson volt egy pici konyha, inkább nem főztem, így öt hónapig éttermekben ebédeltem. A 

legfontosabb ételük a kimchi, ami fermentált káposzta. A szaga nagyon jellegzetes, így az éttermekben 

is lehet érezni, hogy hozzák az ételt. Az éttermekben a köret és a víz ingyenes. Rengeteg rizst ettem, 

ezért most inkább tésztafélékre vágyom. Szívesen használják a gochujang szószt, ettől olyan csípősek a 

koreai ételek. Sokszor ugyanazt az ételt kértem, mégsem kaptam kétszer ugyanazt az ízvilágot, mert kis 

eltérés van a konyhák és az éttermek között. Ha társasággal érkeznek, a koreaiak az ételeket megosztják 

egymással. Az éttermekben nincs kés és villa, meg kellett tanulnom evőpálcikával enni. Ami nagyon 

meglepett, hogy sokszor evőpálcikát és kanalat egyszerre kell használni ahhoz, hogy minden apróságot 

meg tudj kóstolni. 

A kávézók a társasági élet fő színterei. A vendégek a kávézás mellett kipróbálhatják az íjászatot, a 

fazekasságot, de készíthetnek kulcstartót, én pedig egy gyűrűt készítettem az egyik kávézóban.  

- Az angolt vagy a koreait használtad a hétköznapokban?  

-Számomra meglepő volt, hogy a koreaiak nem beszélnek, vagy legalábbis félnek megszólalni angolul. 

Ez időnként nehézségeket okozott, de rá is kényszerített, hogy használjam a koreai nyelvtudásomat. 

Most azt mondhatom, elég jól beszélek koreaiul.  

-A koreaiak, a csoporttársaid mit tudtak Magyarországról?  

-A Kis Hableány 2019-es budapesti hajókatasztrófája élénken él a koreaiak emlékezetében, hiszen a 

hajón 25 honfitársuk vesztette életét. 2023 május 29-én, a baleset 4. évfordulóján a koreai sajtó is 

megemlékezett az eseményekről és a tragédia áldozatairól. 

-Milyen terveid vannak a jövőre? Tervezel újabb ázsiai utat?  

-Koreában összebarátkoztam egy német cserediákkal, októberben és novemberben Berlinben fogok 

élni. Nagyon szeretnék újra Koreába utazni, de addig is tartom a kapcsolatot a koreai barátaimmal. 

Remélem, a koreai barátaim is el tudnak jönni hozzám Magyarországra.  

 

Nemes Magdolna 

 



 

 

 

 



 


